
1 
 

 

 

 

 

Správa o činnosti združenia EUNIS Slovensko  

za obdobie 01.01.2022 – 08.12.2022 
  

 
EUNIS Slovensko (ďalej iba „Združenie“) je združenie, ktorého poslaním je vytvárať pre slovenské 

vysoké školy platformu umožňujúcu a podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri 

rozvoji kvalitných informačných systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania 

informačných technológií.  

  

Združenie má ku dnešnému dňu 20 riadnych kolektívnych členov, 1 pridruženého člena, 13 

individuálnych členov a 8 podporujúcich členov. Plný zoznam je k dispozícii na webovom sídle 

Združenia, umiestnenom na: https://www.eunis.sk/.    

 

Posledné riadne Valné zhromaždenie Združenia sa konalo 22.9.2021 v rámci konferencie UNINFOS 

2021, ďalšie mimoriadne Valné zhromaždenia sa konali online dňa 21.12.2021 a dňa 3.3.2022.  

  

V sledovanom období sa uskutočnilo dňa 3.3.2022 mimoriadne zasadnutie Valného zhromaždenia 

Združenia, ktoré prerokovalo a schválilo Plán činnosti EUNIS Slovensko na rok 2022, Plán rozpočtu 

EUNIS Slovensko na rok 2022, zmeny Stanov EUNIS Slovensko a zmeny Rokovacieho poriadku 

Valného zhromaždenia EUNIS Slovensko. 

 

Za sledované obdobie sa uskutočnili celkovo 2 zasadnutie Výkonného výboru Združenia online formou 

(v dňoch 27.1.2022 a 17.2.2022), 3 zasadnutia Predsedníctva Združenia online formou (v dňoch 

10.2.2022, 22.3.2022 a 25.10.2022), zároveň prebiehala intenzívna komunikácia elektronickou poštou, 

viacero aktivít sa pripomienkovalo a schvaľovalo aj priebežne, medzi zasadnutiami Predsedníctva 

Združenia. Na zasadnutiach Predsedníctva Združenia sa prerokovávali dôležité otázky zo života 

združenia, a to najmä príprava aktivít združenia vyplývajúcich z Plánu činnosti Združenia, priebežné 

vyhodnocovanie plnenia Plánu činnosti, príprava zasadnutí Výkonného výboru združenia a Valného 

zhromaždenia, prerokovanie Plánu činnosti na roky 2022 a 2023, Plánu rozpočtu na roky 2022 a 2023, 

prerokovanie zmien stanov Združenia, príprava a následne vyhodnotenie rokovania s generálnym 

riaditeľom sekcie informatiky MŠVVaŠ SR, pripomienkovanie návrhu nových web stránok Združenia, 

pripomienkovanie a schválenie návrhu zmien Metodického usmernenia o použití, štruktúre údajov a 

technickom vyhotovení preukazu študenta, personálne obsadenie podporných funkcií združenia, atď. 

 

Predsedníctvo Združenia, po svojom zvolení na zasadnutí Výkonného výboru Združenia dňa 27.1.2022, 

pracovalo v zložení: Ing. Vladimír Pisarský (PU v Prešove), Ing. Jozef Koricina (TnUNI v Trnave), prof. 

Ing. Karol Matiaško, PhD. (ŽU v Žiline), doc. Ing. Martin Chovanec, PhD. (TU v Košiciach) a Mgr. 

Jozef Siláči (UMB v Banskej Bystrici).   

 

Dozorná rada pracovala v zložení: doc. Ing. Iveta Kremeňová, PhD. (ŽU v Žiline), predsedníčka, Ing. 

Ján Petrík (UK v Bratislave), člen, Ing. Marta Dupkalová (TU v Košiciach), člen.  

 

Podarilo sa poverením obsadiť aj platené podporné funkcie združenia, schvaľovanie prebehne na 

najbližšom zasadnutí Výkonného výboru – tajomník, správca webu; už skôr bola schválená hospodárka 

Združenia. 

 

https://www.eunis.sk/
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Hodnotenie úloh, ktoré pre Výkonný výbor, Predsedníctvo Združenia a všetkých členov združenia 

vyplynuli z Plánu činnosti Združenia, prijatého na Valnom zhromaždení Združenia:  

 

1) Zorganizovať výročnú konferenciu združenia UNINFOS 2022. V roku 25. výročia založenia 

združenia EUNIS-SK ide o prioritnú aktivitu. Priamo finančne podporiť organizovanie tejto 

konferencie (podporiť technické zabezpečenie ale aj motivovať organizátorov a účastníkov). 

 

Zodpovední:  

UKF Nitra a Ing. Vladimír Pisarský, Ing. Jozef Koricina, prof. Ing. Karol Matiaško, PhD., doc. Ing. 

Martin Chovanec, PhD., Mgr. Jozef Siláči 

 

Stav plnenia: 

Predsedníctvo Združenia rozhodlo hlasovaním 14.11.2022 o zrušení konania konferencie UNINFOS 

2022 na UKF v Nitre. Dôvodom bolo výrazne meškanie príprav a len nedávno zistene a oficiálne 

oznámené obmedzenia, tykajúce sa nemožnosti zabezpečenia stravovania, ubytovania a výberu 

vložného v réžii univerzity, boli ponúknuté len priestory na konanie. Ako náhradu Predsedníctvo 

Združenia schválilo konanie online seminára, ktorý zorganizuje samostatne Združenie v tom istom 

termíne. Online seminár UNINFOS 2022 sa uskutočni v dňoch 14.12.–15.12.2022. Súčasťou bude aj 

online zasadnutie Výkonného výboru Združenia (14.12.) a online zasadnutie Valného zhromaždenia 

Združenia (15.12.). Predsedníctvo odporúča aj návrh na konanie konferencie UNINFOS 2023, spojenej 

so zatiaľ neuskutočnenými oslavami 25. výročia EUNIS-SK, už v 1. polroku 2023. 

 

2) Dohodnúť na VV okruh tém na rokovanie s generálnym riaditeľom sekcie informatiky MŠVVaŠ 

SR (napr. spôsob merania licencií MS365 A3, financovanie Slovenskej akademickej federácie 

identít, informovanie o výzvach na rozvojové projekty atď.) a poveriť členov Predsedníctva, aby 

iniciovali pracovné stretnutie. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský, Jozef Koricina, prof. Ing. Karol Matiaško, PhD., doc. Ing. Martin Chovanec, 

PhD., Mgr. Jozef Siláči 

 

Stav plnenia: 

Pracovné stretnutie s p. generálnym riaditeľom sekcie informačných technológií MŠVVaŠ SR sa 

uskutočnilo dňa 28.4.2022 na MŠVVaŠ SR v Bratislave. Bol prerokovaný vopred schválený okruh tém: 

1) Systémová podpora, rozvoj a financovanie prevádzky safeID. 

2) Jednotný rezortný identifikátor. 

3) Informovanie o výzvach na rozvojové projekty. 

4) Zmeny v metodickom usmernení o technickom vyhotovení preukazov študentov. 

5) Centrálne zabezpečovanie softvéru pre podporu vzdelávania a výskumu na VŠ. 

6) Cloudové riešenia. 

7) Spôsoby licenčného merania MS Office365. 

Podrobná Zápisnica s výsledkami z tohto stretnutia bola poskytnutá členom Výkonného výboru 

Združenia dňa 17.5.2022. 

 

3) Podporiť, spropagovať a spoluorganizovať semináre navrhnuté podporujúcimi členmi EUNIS-

SK: Microsoft Slovensko, Oracle, CKM SYTS, TransData s.r.o. alebo spoločnosťami, ktoré majú 

záujem o spoluprácu a ponúkajú benefity pre VŠ (napr. Adobe) a tým systematicky podporovať 

profesionálny rast pracovníkov vysokých škôl zabezpečujúcich používanie informačných 

technológií.  

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

prof. Ing. Karol Matiaško, PhD., doc. Ing. Martin Chovanec, PhD. 
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Stav plnenia: 

Formou informačných mailov pre členov Združenia boli priebežne propagované webináre organizované 

Oracle Academy a spoločnosťou ALVAO. Partneri Združenia v sledovanom období žiadne semináre s 

priamou spoluúčasťou EUNIS-SK nerealizovali. 

 

4) Rozvíjať aktivity týkajúce sa zvýhodnenia podmienok pri nákupe informačných technológií, napr. 

uzatváraním vhodných zmlúv, informovaním členov atď. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský, prof. Ing. Karol Matiaško, doc. Ing. Martin Chovanec, PhD. 

 

Stav plnenia: 

Bolo podpísané Memorandum s podporujúcim členom Združenia – spoločnosťou ALVAO. 

Memorandum garantuje pre členov Združenia výrazne nižšie ceny, ako bežné cenníkové pri produktoch 

ALVAO. Informácie boli zaslané členom Valného zhromaždenia Združenia.  

Zároveň boli priebežne informovaní viacerí záujemcova aj o licencovaní produktov ADOBE. 

 

5) Zabezpečiť propagáciu a finančnú podporu trom významným dlhodobo podporovaným 

konferenciám (SIT, DIVAI a E-learning, spojený so súťažou o najlepší kurz). Vzhľadom na rôzne 

názory na podporu konferencií otvoriť v roku 2022 diskusiu a s dostatočným časovým predstihom 

odsúhlasiť na úrovni VV, ktoré konferencie a pracovné semináre organizovať a aj naviac 

podporovať od roku 2023. 

 

Zodpovední:  

Ing. Vladimír Pisarský (podpora v rozpočte na rok 2022 odsúhlasených konferencií),   

zodpovední za diskusiu, návrh kritérií, podmienok, ktoré ďalšie podujatia podporovať: 

prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. a RNDr. Darina Tóthová, PhD.  

 

Stav plnenia: 

Dňa 3.5.2022 sa uskutočnila medzinárodná konferencia DiVAI 2022 (Distančne vzdelávanie v 

aplikovanej informatike) v Štúrove, Združenie zabezpečilo propagáciu a poskytlo aj finančnú podporu 

konferencii. 

Dňa 12.5.2022 bol hybridnou formou realizovaný seminár SIT 2022 (sekcia Sieťové a informačne 

technológie - v rámci konferencie MVD 2022) na SPU v Nitre. Združenie zabezpečilo propagáciu 

a poskytlo finančnú podporu konferencii. 

Konferencia eLearning na Univerzite v Hradci Králové sa napokon neuskutočnila. 

Otvorená ostáva úloha vypracovať a dodať Výkonnému výboru Združenia na rozhodnutie návrh 

konferencií, ktoré bude Združenie do budúcna podporovať a spolufinancovať, ako oficiálny partner ci 

spoluorganizátor.  

 

6) Podporiť a spoluorganizovať seminár k aktuálnym novinkám, možnostiam, skúsenostiam 

v online vzdelávaní na VŠ.  

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Jozef Koricina, prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. 

 

Stav plnenia: 

Pôvodne bol seminár pripravovaný ako predkonferenčná aktivita konferencie UNINFOS 2022. Keďže 

sa konanie konferencie zrušilo, čiastočne tento zámer môže splniť aj pripravovaný online seminár 

UNINFOS 2022. 
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7) Prezentovať aktuálny stav a podporiť aktivitami rozvoj Slovenskej akademickej federácie identít 

safeID. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Mgr. Jozef Siláči, doc. Ing. Martin Chovanec, PhD. 

 

Stav plnenia: 

Aktuálny stav bol prezentovaný a prerokovaný na stretnutí s p. generálnym riaditeľom sekcie 

informačných technológií MŠVVaŠ SR. Sekcia IT MŠVVaŠ SR považuje safeID za jednu z alternatív 

k prístupu k federalizovaným službám dostupným cez eduGAIN s veľkým potenciálom pre celý rezort. 

Spolu so sekciou VŠ a Združením sa bude do budúcna hľadať vhodný model na systémové zabezpečenie 

prevádzky a rozvoja safeID. 

 

8) Na základe návrhu Predsedníctva a VV predložiť na diskusiu a schválenie VZ zmenu Stanov 

združenia EUNIS-SK, stanovy následne registrovať. 

 

Zodpovedný z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský 

 

Stav plnenia: 

Po dlhšej príprave a zapracovaní desiatok návrhov zmien, najmä z prostredia Výkonného výboru 

Združenia, boli zmeny stanov dňa 3.3.2022 schválené na mimoriadnom Valnom zhromaždení 

Združenia. Začiatkom mája 2022 boli na Ministerstvo vnútra SR zaslane dokumenty k oznámení o 

zmene stanov a oznámení o aktuálnych údajoch o štatutárnom orgáne združenia EUNIS Slovensko. Po 

zapracovaní právnych pripomienok boli zmeny stanov Ministerstvom vnútra SR zaregistrované, 

informácie sú uvedené aj v Registri mimovládnych neziskových organizácii. 

 

9) Pripraviť a spustiť do prevádzky nové web stránky združenia EUNIS-SK. 

 

Zodpovedný z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský 

 

Stav plnenia: 

Nové web stránky združenia pripravovala UK Bratislava ešte podľa pôvodných návrhov 

predchádzajúceho Predsedníctva Združenia. Po zapracovaní výsledkov ďalšieho kola pripomienok 

členov aktuálneho Predsedníctva a Výkonného výboru Združenia, spustenie nových web stránok 

združenia na serveroch PU v Prešove sa uskutočnilo dňa 8.12.2022. Súčasťou dodávky však nie je 

migrácia aktuálnej verzie obsahu stránok, tá sa realizuje v súčasnosti správcom web stránok Združenia 

s predpokladaným oficiálnym spustením (už s aktuálnym obsahom) začiatkom roku 2023. 

 

10) Potvrdiť spoluprácu s Predsedníctvom EUNIS-CZ, napr. zabezpečením pracovného stretnutia, 

pozvaním na konferenciu UNINFOS 2022, účasťou na ich konferenciách a pod.  

 

Zodpovední z Predsedníctva: 

Ing. Vladimír Pisarský, Jozef Koricina, prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. 

 

Stav plnenia: 

Dňa 13.10.2022 bolo podpísane na VŠB – TU Ostrava nové Memorandum o spolupráci medzi EUNIS-

SK a EUNIS-CZ. Zároveň sa uskutočnilo pracovné stretnutie s Výkonným výborom EUNIS-CZ a boli 

prerokované ďalšie možnosti spolupráce. Ako prvú spoločnú aktivitu bolo dohodnuté na jar 2023 

usporiadanie spoločnej konferencie s témou e-learningu s garanciou z českej strany cez členku VV 
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EUNIS-CZ pani doc. RNDr. Petru Poulovu, Ph.D. Organizačný spolugaranti zo slovenskej strany sú p. 

RNDr. Darina Tóthová, PhD. a prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 

V dňoch 30.5. – 1.6.2022 sa uskutočnila hlavná konferencia EUNIS-CZ s názvom „Digitalizace – vize 

nebo krize“ v Špindlerovom Mlyne. Po dohode v Predsedníctve, Združenie na nej zastupovala pani 

RNDr. Darina Tóthová, PhD.  Prezident Združenia zaslal pozdravný list pre účastníkov konferencie. 

 

11) Spolupracovať s inými národnými a medzinárodnými organizáciami a spoločnosťami 

zameranými na problematiku používania informačných technológií vo vysokoškolských 

inštitúciách, informovať na webe združenia o rôznych podujatiach. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský, prof. Ing. Karol Matiaško, PhD., doc. Ing. Martin Chovanec, PhD. 

 

Stav plnenia: 

O viacerých odborných podujatiach v európskom priestore boli členovia Výkonného výboru 

informovaní až niekoľkokrát mesačne cez pravidelný informačný mail európskej organizácie EUNIS 

(www.eunis.org), informácie o najdôležitejších podujatiach sú pravidelne zverejňované aj na webovom 

sídle Združenia.  

 

12) Zabezpečiť reprezentatívnu účasť EUNIS-SK na európskej konferencii EUNIS 2022, prípadne 

podporiť prezentáciu slovenskej VŠ na tejto konferencii, ako aj na iných medzinárodných 

konferenciách orientovaných na IKT, a tým aj propagovať EUNIS-SK. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský, Ing. Jozef Koricina 

 

Stav plnenia: 

Ing. Koricina a Ing. Pisarský sa zúčastnili európskeho kongresu EUNIS 2022 (#EUNIS22) v nemeckom 

Göttingene v dňoch 1.6. až 3.6.2022. Ing. Pisarský bol prijatý za nového člena General Assembly (GA) 

európskej organizácie EUNIS a zúčastnil sa rokovaní tohto organu. Informácie a poznatky z tejto 

konferencie budú súčasťou príspevkov účastníkov na najbližšej konferencii UNINFOS 2023. 

 

13) Vyvíjať aktivity na trvalé uchovanie historických zbierkových predmetov v oblasti výpočtovej a 

komunikačnej techniky, pokúsiť sa nadviazať spoluprácu s múzeami či muzeálnymi expozíciami 

v rámci ďalších organizácii (napr. Slovenské technické múzeum Košice, SAV, UMB atď.). 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský, prof. Ing. Karol Matiaško, PhD., doc. Ing. Martin Chovanec, PhD., Mgr. Jozef 

Siláči 

 

Stav plnenia: 

Zodpovednými členmi Predsedníctva Združenia bol zmapovaný stav expozícií a rôznych historických 

kútikov zbierkových predmetov v oblasti výpočtovej a komunikačnej techniky vo viacerých regiónoch. 

Informácie o tom budú publikované na nových web stránkach združenia, kde sa tomu bude venovať 

osobitná stránka. 

 

14) Podporovať prácu pracovných skupín združenia. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

doc. Ing. Martin Chovanec, PhD., prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. 

 

Stav plnenia: 

http://www.eunis.org/
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V roku 2022 boli na rokovaniach Výkonného výboru a Valného zhromaždenia kreované 3 pracovne 

skupiny Združenia: 

1. Pracovná skupina k čipovým kartám, moderátor: Ing. Róbert Orenič (ŽU). 

2. Pracovná skupina Portál VŠ, moderátor: RNDr. Darina Tóthová, PhD. (SPU). 

3. Pracovná skupina E-learning, rozbehnutie činnosti: p. RNDr. Darina Tóthová, PhD. (SPU). 

Konkrétne výstupy práce bolo možné prezentovať pri pracovnej skupine k čipovým kartám, kde návrh 

zmien Metodického usmernenia o použití, štruktúre údajov a technickom vyhotovení preukazu študenta 

bol po pripomienkovaní a odsúhlasení Predsedníctvom Združenia zaslaný dňa 11.11.2022 ako návrh 

Združenia generálnemu riaditeľovi sekcie IT MŠVVaŠ SR. 

 

15) V nastávajúcom období reformy vzdelávania pokúsiť sa o výraznejšiu mediálnu a marketingovú 

propagáciu združenia EUNIS-SK. 

 

Zodpovední z Predsedníctva:  

Ing. Vladimír Pisarský, Jozef Koricina 

 

Stav plnenia: 

Hlavnou aktivitou kvalitnej odbornej prezentácie a propagácie Združenia mala byť Ročenka EUNIS-SK 

k 25. výročiu založenia združenia. Dňa 20.6.2022 začal zber informácii a príspevkov do pripravovanej 

Ročenky časťami: 

- informácie o centrách IKT, 

- odborné príspevky jednotlivých univerzít. 

Pokiaľ o centrách IKT sa podarilo vyzbierať za zhruba polrok pomerne kompletné informácie, odborné 

príspevky dodali len 2 univerzity (spolu 4 príspevky) z Bratislavy a Trnavy, aj keď je prisľúb prakticky 

všetkých väčších a významných univerzít. Z dôvodu meškania dodania podkladov, vydanie Ročenky 

bolo preložené na budúci rok 2023.  

Ďalším nástrojom výraznejšej propagácie Združenia sa stanú nové webové stránky Združenia, ktorých 

oficiálne spustenie je posunuté na začiatok roku 2023. 

 

 

Ďalšie aktivity združenia EUNIS-SK v roku 2022: 

 

− Dňa 28.4.2022 sa uskutočnilo v Bratislave rokovanie zástupcov Predsedníctva Združenia s 

generálnym riaditeľom sekcie IT verejnej správy MIRRI SR pánom Mgr. Petrom Kopáčom. V 

tomto smere sa kryštalizujú možne oblasti spolupráce – Združenie môže pomôcť v budúcnosti ako 

jeden z predstaviteľov odborných združení v procesoch MIRRI SR (pripomienkovanie materiálov, 

účasť členov v komisiách a pod.) a môže pomôcť pri prieskumoch a zbere informácii z VŠ aj pre 

potreby MIRRI SR.  

 

− Združenie v reakcii na výzvu pána generálneho riaditeľa sekcie ITVS MIRRI vytvorilo zoznam 

open source projektov, ktoré využívajú slovenské univerzity. Aktivitu zastrešil člen Predsedníctva 

pán Mgr. Jozef Siláči. 

 

− Dostali sme ponuku od spoločnosti ORACLE na spoluprácu so slovenskými univerzitami, aktivitu 

zastrešil člen Predsedníctva pán prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. 

 

− Dna 13.9.2022 sa na STU v Bratislave uskutočnilo slávnostné zhromaždenie pri príležitosti 30. 

výročia založenia združenia SANET. Zúčastnili sa ho viacerí členovia Výkonného výboru 

druženia, príhovor k zhromaždeniu mal aj prezident Združenia. 

 

− Česka spoločnosť ALVAO s.r.o. sa stala podporujúcim členom združenia od 13.7.2022. 
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− Združenie kontinuálne rieši centrálne rozvojové projekty Portál VŠ, Elektronizácia prihlasovania 

na VŠ, CRŠ, CRZ. 

 

 

Z ekonomického hľadiska bol pre Združenie rok 2022 pozitívny. Príjmy z vyzbieraného členského za 

rok 2022 sú vyššie, ako výdavky. Tým sa do budúceho obdobia pôsobenia Združenia navyšuje finančná 

rezerva. Podrobnosti obsahuje Správa o hospodárení združenia EUNIS Slovensko za obdobie 1.1.2022 

– 8.12.2022.   

 

Na základe vyjadrenia členov združenia je možné skonštatovať, že členstvo v združení je pre univerzity 

prínosom najmä v oblasti kooperácie, získavania nových poznatkov a informačných tokov. Hlavným 

poslaním združenia je koordinácia činnosti a spolupráca pri vývoji informačných systémov vysokých 

škôl 

  

 

V Prešove 10.12.2022  

  

Vypracoval: Ing. Vladimír Pisarský, prezident Združenia  

 

 

 

 

 

 

 


